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Protokół Nr XVII/07 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 27 grudnia 2007 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 27 grudnia 2007 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 27 grudnia 2007 roku o godzinie 20.00.  
W XVII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Krystyna Lew;  
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Kaźmierczak; 
• Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak; 
• Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń – Halina Łączna;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki; 
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;   
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 27 grudnia 2007 
roku o godzinie 17.00 otworzył XVII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad XVII sesji powołała Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, który wyraził zgodę na 
pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława 
Sztukowskiego.  

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XVII sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz odczytał wniosek 
Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 27 grudnia 2007 roku w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktów:  
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1. „Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/52/07 Rady Miejskiej             
w Czempiniu z dnia 27 czerwca 2007r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego” w punkcie 4 a porządku obrad;  

2. „Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają                  
z upływem 2007 roku” w punkcie 4 b porządku obrad; 

3. „Podjęcie uchwały w sprawie aneksu nr 2 do porozumienia międzygminnego              
z dnia 7 grudnia 2004 w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego   
z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed 
bezdomnymi zwierzętami, polegającego na rozbudowie i eksploatacji 
międzygminnego schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju” w punkcie 4 c 
porządku obrad;  

4. „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy Czempiń na 2007 rok.  ” w punkcie 5 a porządku obrad. 

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkty 4a, 4b, 4c i 5a 
zgodnie z powyŜszym wnioskiem Burmistrza Gminy Czempiń.  
 

Po dokonaniu powyŜszej zmiany porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
4a. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/52/07 Rady Miejskiej                  

w Czempiniu z dnia 27 czerwca 2007r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego.  

4b. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2007 
roku.   

4c. Podjęcie uchwały w sprawie aneksu nr 2 do porozumienia międzygminnego z dnia               
7 grudnia 2004 w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego                            
z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi 
zwierzętami, polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska 
dla bezdomnych zwierząt w Gaju.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2008 rok: 
1) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 

2008 rok; 
2) odczytanie opinii i wniosków komisji stałych Rady Miejskiej w Czempiniu                    

i wniosków radnych; 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 
4) odczytanie stanowiska Burmistrza Gminy Czempiń w sprawie opinii i wniosków 

komisji stałych Rady Miejskiej w Czempiniu, Regionalnej Izby Obrachunkowej                       
w Poznaniu i wniosków radnych; 

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i przegłosowanie poprawek; 
6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 

Czempiń na 2008 rok. 
5a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 

Czempiń na 2007 rok. 
6. Wybór ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie: 
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a) przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników wyraŜonej przez 
Zespół do jej przedstawienia Radzie Miejskiej w Czempiniu; 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania; 
c) przeprowadzenie głosowania w trybie tajnym; 
d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję w latach 2008-2011.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Czempiniu na 2008 rok. 

8.    Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
9.    Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                   

w okresie międzysesyjnym.  
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
11. Wolne głosy i wnioski.  
12. Zakończenie sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
powyŜszy porządek obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 

Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem z XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, Ŝe 
jest on zgodny z przebiegiem sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Czempiniu radny Przemysław Sztukowski nadzorujący 
sporządzenie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, po zapoznaniu się                     
z protokołem, uznał, Ŝe jego treść jest zgodna z przebiegiem XVI sesji Rady Miejskiej                  
w Czempiniu i wniósł o przyjęcie go bez odczytania.   

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 5 grudnia 2007 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono  
 
Do punktu 4a porządku obrad:  

 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/52/07 
Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 czerwca 2007r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Skarbnika Gminy 
Czempiń Halinę Łączną: 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe droga w Donatowie nie została wykonana, dlatego nie 
był brany kredyt na to zadanie. Radny Wojciech Adamski poprosił o wyjaśnienie, dlaczego 
nie przewiduje się jej realizacji w roku przyszłym.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe środki na realizację tej 
inwestycji zostały zabezpieczone w kolejnym projekcie uchwały o wydatkach 
niewygasających w roku 2007. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe                          
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z Funduszem Ochrony Gruntów Rolnych został podpisany aneks do umowy, na podstawie 
którego zadanie to ma zostać wykonane do końca maja 2008 roku.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                   
Nr XVII/86/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007 w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XI/52/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 czerwca 
2007r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawioną wraz              
z uzasadnieniem przez Zastępcę Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 4b porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2007 roku 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń Agatę Cichocka – 
Augustyniak: 
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o udzielenie odpowiedzi na nasuwające się pytanie, 
dlaczego obie inwestycje, których uchwała dotyczy – budowa drogi w Donatowie i zakup 
windy do budynku przy ul. Parkowej – nie zostały zrealizowane w roku 2007.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe w przypadku budowy drogi  
w Donatowie zaistniał problem z nierzetelnym wykonawcą projektu tejŜe drogi, natomiast 
przy zakupie windy – w budŜecie gminy Czempiń na 2007 rok nie było środków na pokrycie 
kosztów całego zadania i nie moŜna było zrealizować tej inwestycji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                   
Nr XVII/87/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007 w sprawie 
wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2007 roku przedstawioną wraz 
z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Agatę Cichocka – 
Augustyniak.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 4 c porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie aneksu nr 2 do porozumienia międzygminnego z dnia               
7 grudnia 2004 w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, polegającego 
na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami 
Urzędu Gminy w Czempiniu Romana Skrzypczaka uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/88/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007              
w sprawie aneksu nr 2 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 2004 
w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, 
polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Gaju przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
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Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Urz ędu Gminy w Czempiniu 
Romana Skrzypczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 5 porządku obrad:  
 
Ad. 1. Odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2008 

rok dokonała Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń Halina Łączna.  
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych radna ElŜbieta 

Grygier odczytała Opinię w sprawie projektu budŜetu Gminy Czempiń na 2008 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 3. Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu odczytała Skarbnik Gminy 

Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak.  
Opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
Ad.4. Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew ustosunkowała się do 

poszczególnych wniosków przedstawionych przez Komisję Finansów i BudŜetu oraz 
Spraw Socjalnych: 
� Do wniosku o przeniesienie kwoty 650 000 zł zaplanowanej w budŜecie na rok 
2007 na zadanie: „Opracowanie dokumentacji i budowa gimnazjum w Borowie etap A            
i B” – do budŜetu na rok 2008 na zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji i budowa 
sali widowiskowo – sportowej przy Gimnazjum w Borowie” – Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, Ŝe dokonano przeniesienia kwoty 465 000 zł 
planowanej w budŜecie 2007 roku na zadanie pn.: „Opracowanie dokumentacji                    
i budowa sali widowiskowo – sportowej przy Gimnazjum w Borowie” – rozdział 
92601, paragraf 6050. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe koszt realizacji inwestycji pn.: 
„Opracowanie dokumentacji i budowa sali widowiskowo – sportowej przy 
Gimnazjum w Borowie” to kwota 4 600 000 zł, z wyposaŜeniem zaś około 5 000 000 
zł; są to jednak kwoty szacunkowe w oparciu o ceny obowiązujące jesienią 2007 roku. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe po podjęciu przez Radę Miejską 
w Czempiniu decyzji o realizacji tej inwestycji w 2008 roku – na trzy miesiące przed 
ogłoszeniem przetargu – ceny zostaną zaktualizowane. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew przypomniała, Ŝe nie został jeszcze uchwalony przez Sejmik Województwa 
Wielkopolskiego plan budowy obiektów sportowych na terenie województwa, 
poniewaŜ nie ma jeszcze rozdziału środków z Totalizatora Sportowego na poziomie 
centralnym. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe dofinansowanie 
inwestycji sportowych z tego właśnie źródła wynosi do 1/3 kosztów standardu, co           
w przypadku tej inwestycji wynosi 4 500 000 zł, czyli gmina ma szansę otrzymać 
1 500 000 zł, jednak nie ma co do tego pewności. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe gdyby została podjęta decyzja o poczekaniu na ogłoszenie konkursów             
o wnioski unijne przez około rok, to jest szansa na pozyskanie dofinansowania                 
w wysokości od 50 % do 75 % wartości inwestycji. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe w przypadku tejŜe inwestycji jest to kwota od 2 300 000 zł do 
3 450 000 zł, zatem naleŜałoby zastanowić się, czy nie warto poczekać jeszcze jakiś 
czas i mieć moŜliwość pozyskania do budŜetu gminy około 2 000 000 zł. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew zaapelowała o rozwagę w podejmowaniu tej decyzji, poniewaŜ 
jest szansa na pozyskanie środków, która moŜe zostać utracona.         
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� Do wniosku o wykreślenie w załączniku nr 4 do projektu budŜetu gminy Czempiń na 
2008 rok zadania pod nazwą: „Budowa drogi gminnej w Betkowie” za kwotę 265 000 
zł i przeniesienie tych środków na zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji i budowa 
sali widowiskowo – sportowej przy Gimnazjum w Borowie” – Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew przypomniała, Ŝe podczas sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, na której 
podejmowano uchwałę intencyjną o wystąpieniu do Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych o dofinansowanie tej inwestycji, wskazywała, Ŝe zadanie to ma zostać 
wykonane w ramach dobrej współpracy gmin Czempiń i Kościan. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew optowała za wykonaniem tej inwestycji, poniewaŜ bardzo waŜna jest 
współpraca z gminami wchodzącymi w skład powiatu. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew zaapelowała do Rady Miejskiej w Czempiniu, aby nie wykreślać realizacji tej 
inwestycji z budŜetu gminy na rok 2008;   

� Do wniosku o umieszczenie kwoty 35 000 zł na zakup namiotów, kanadyjek                        
i materacy niezbędnych do przeprowadzenia biwaku przez Gimnazjum w Borowie  -
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe wniosek ten został uwzględniony 
i w budŜecie gminy na 2008 rok zabezpieczono kwotę 30 000 zł na ten cel w dziale 
85412, paragraf 4210.  

� Do wniosku o zagwarantowanie niezbędnych środków finansowych na rozpoczęcie 
prac związanych z budową gminnego targowiska w 2008 roku oraz o umieszczenie 
tego zadania w załącznikach nr 3 i 4 do projektu budŜetu dotyczących wydatków na 
programy inwestycyjne - Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe do 15 
stycznia 2008 roku pani Izabela Wiśniewska złoŜy koncepcję rewitalizacji miasta,             
w skład której wchodzi przebudowa rynku, budowa targowiska, budowa promenady 
nad rzeką Olszynka, prace związane ze zmianą wizerunku cmentarza ewangelickiego, 
jak równieŜ zmiana wyglądu parku przyległego do Kościółka, w którym odbywają się 
pogrzeby. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w związku z tym dołoŜone 
na to zadanie zostało 40 000 zł w rozdziale 92195 paragraf 6050, nabór wniosków na 
dofinansowanie rewitalizacji będzie następował w roku 2009 i jeŜeli wniosek ten nie 
uzyska w całości akceptacji, to wówczas moŜna etapowo wykonywać poszczególne 
inwestycje ze środków innych niŜ europejskie i rozpocząć od realizacji targowiska.  

 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe dokonano równieŜ następujących 
autopoprawek do projektu budŜetu na rok 2008: 

1. zwiększono planowane dochody o kwotę 85 800 zł z tytułu dotacji z FOGR na 
budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych – rozdział 616, paragraf 6260; 

2. zwiększono wydatki w rozdziale 75099 paragraf 4300 o kwotę 15 800 zł                       
z przeznaczeniem na pokrycie kosztów obowiązkowej kontroli wewnętrznej jednostek 
budŜetowych, w tym Urzędu Gminy. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe do 
tej pory Urząd Gminy w Czempiniu radził sobie z dokonywaniem kontroli, jednakŜe 
nie jest w stanie robić tego we wszystkich jednostkach organizacyjnych gminy, 
dlatego teŜ zadanie to zostanie zlecone wyspecjalizowanej jednostce zewnętrznej.  

 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew ustosunkowując się do Opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budŜetu na rok 2008 poinformowała, Ŝe dokonano 
następujących autopoprawek: 

1. w treści uchwały skorygowano naleŜną kwotę wynagrodzeń oraz pochodnych od 
wynagrodzeń, jak równieŜ łączną kwotę dotacji; 

2.  skorygowano zapis § 14 projektu uchwały na: „Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem              
1 stycznia 2008”; 

3. wydatki z tytułu dotacji dla spółki wodnej na konserwację urządzeń melioracyjnych 
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zaplanowano w rozdziale 01008 – Melioracje wodne; 
4. przychody z tytułu innych rozliczeń celowych zastąpiono przychodami z tytułu 

kredytów i poŜyczek; 
5. dokonano aktualizacji stanu środków na początku roku w dochodach własnych oraz          

w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.   
   
Ad. 5. W dyskusji udział wzięli: 
 
Radny Maciej Głochowiak zgłosił wniosek formalny o ogłoszenie przerwy w obradach sesji 
celem spotkania radnych Rady Miejskiej w Czempiniu i omówienia przedstawionego 
stanowiska Burmistrza Gminy Czempiń.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
wniosek o ogłoszenie przerwy w obradach sesji.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz ogłosił 20 – 
minutową przerwę w obradach sesji.  

 
Po wznowieniu obrad po przerwie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej                          
w Czempiniu radnego Krzysztofa Sankiewicza:  
 
Radny Maciej Głochowiak złoŜył wniosek formalny: „O przeniesienie kwoty 265 000 zł,              
w tym 200 000 zł z kredytu z działu 600 rozdział 616 paragraf 6050 do działu 926 rozdział 
92601 paragraf 6050. Radny Maciej Głochowiak argumentował, Ŝe kwota 265 000 zł została 
zaplanowana w budŜecie gminy Czempiń na 2008 rok na budowę drogi gminnej w Betkowie, 
która ma być kolejną inwestycją, którą będzie rozpoczęta, tymczasem są inne – waŜniejsze, 
takie jak budowa sali widowiskowo – sportowej przy Gimnazjum w Borowie. Radny Maciej 
Głochowiak podkreślił, Ŝe bardzo długo czekamy juŜ na realizację tej inwestycji. Zdaniem 
radnego Macieja Głochowiaka nie ma czasu na czekanie i naleŜałoby rozpocząć budowę sali 
w roku 2008, poniewaŜ pozwolenie na budowę i dokumentacja projektowa są w posiadaniu 
gminy. Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe stąd jego wniosek o przeniesienie całości tych 
środków na realizację budowy sali widowiskowo – sportowej przy Gimnazjum w Borowie. 
 
Radny Augustyn Szymczak wskazał, Ŝe w gminach powiatu kościańskiego sytuacja wygląda 
inaczej i radni cierpliwie oczekują na fundusze zewnętrzne, z których później realizują 
inwestycje i nie muszą być zaciągane tak wysokie kredyty, jak w gminie Czempiń. Radny 
Augustyn Szymczak wyraził pogląd, Ŝe w gminie Czempiń dzieje się inaczej – poddajemy się 
juŜ na początku. Radny Augustyn Szymczak wskazał, Ŝe wioska Betkowo praktycznie nie 
korzysta na tym, Ŝe jest w gminie Czempiń – dzieci uczęszczają do szkół w Oborzyskach. 
Radny Augustyn Szymczak podkreślił, Ŝe w tej chwili trzeba wybudować kilometr drogi, aby 
poprawić warunki dla mieszkańców dowoŜących dzieci do szkół, natomiast, w sytuacji, gdy 
dzieci zaczęłyby jeździć do szkół w Czempiniu, naleŜałoby pobudować dodatkowo 3 km 
drogi. Radny Augustyn Szymczak zaapelował, aby jasno powiedzieć mieszkańcom Betkowa, 
Ŝe: „nic im się nie naleŜy”, pomimo, Ŝe wpłacają podatki do budŜetu gminy Czempiń.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, i Ŝ nikt nie twierdzi, Ŝe droga w Betkowie nie jest 
potrzebna, tylko: „Nasze dzieci na wf – ie oglądają telewizję, wasze dzieci mają                             
w Oborzyskach halę”. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe faktem jest, iŜ Oborzyska są 
wsią, tymczasem mają salę sportową. Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, Ŝe                      
w pierwszej kolejności powinno się zrealizować te inwestycje na terenie gminy, które zostały 
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juŜ rozpoczęte. Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe zgodnie z posiadanymi przez władze 
gminy informacjami dopiero około września 2008 roku będzie wiadomo cokolwiek w sprawie 
moŜliwości składania wniosków o środki zewnętrzne.   
 
Radny Stanisław Owsianny wyraził pogląd, Ŝe naleŜy poczekać jeszcze osiem miesięcy                   
i wówczas podjąć decyzję w tej kwestii, poniewaŜ jest niepewna sytuacja polityczna w kraju. 
Radny Stanisław Owsianny wskazał, Ŝe środki te powinny zostać zarezerwowane, ale                    
z realizacją inwestycji naleŜy się wstrzymać. Radny Stanisław Owsianny przypomniał, Ŝe            
w poprzedniej kadencji Rada Miejska w Czempiniu zarzucała Burmistrzowi Gminy Czempiń, 
Ŝe nie są podejmowane Ŝadne inwestycje, tymczasem było to wynikiem błędnych 
wcześniejszych decyzji, w wyniku których gmina była powaŜnie zadłuŜona. Radny Stanisław 
Owsianny pytał, czy „znowu chcemy do tego dojść?”. Radny Stanisław Owsianny wskazał, 
Ŝe radni następnej kadencji zastaną podobną sytuację, bo zadłuŜenie będzie wysokie.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe informacje na temat 
programów unijnych będą dostępne juŜ w kwietniu 2008 roku. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew podkreśliła, Ŝe radni muszą mieć świadomość, Ŝe podejmując w dniu dzisiejszym 
decyzję o realizacji budowy sali z kredytów komercyjnych i środków własnych, gmina 
blokuje sobie moŜliwość ubiegania się o jakiekolwiek środki europejskie na budowę sali 
sportowej. Burmistrz Dorota Krystyna Lew przypomniała, Ŝe podobna sytuacja miała miejsce 
w związku z budową gimnazjum, którą rozpoczęto przed kampanią wyborczą. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew poprosiła Radę Miejską w Czempiniu o rozwagę w podejmowaniu tej 
decyzji, poniewaŜ gmina pozbędzie się w ten sposób moŜliwości pozyskania do budŜetu 
około 2 000 000 zł.  
 
Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe naleŜy skoncentrować się na realizacji jednej 
inwestycji w gminie. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, iŜ obserwował poprzednią 
kadencję Rady Miejskiej w Czempiniu i początek tej kadencji. Radny Wojciech Adamski 
powiedział, Ŝe: „My ciągle czekamy.”. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe czekanie to 
dotyczy budowy targowiska, jak równieŜ sali widowiskowo – sportowej. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe większość osób wzięła kiedyś kredyt i jest przekonany, Ŝe na tym nie 
straciła. Radny Wojciech Adamski przytoczył powiedzenie, Ŝe: „Kto szybko buduje, ten tanio 
buduje”. Radny Wojciech Adamski przypomniał, Ŝe w roku poprzednim wspominał, Ŝe 
naleŜy kompleksowo zrealizować daną inwestycję. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe 
realizacja budowy ulicy Gruszkowej i śeromskiego w etapach nie jest rozwiązaniem dobrym. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe na ulicy Gruszkowej – na chodnikach z kostki 
brukowej stoją samochody, chodnik jest zabłocony. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe 
pogorszy się jeszcze sytuacja, kiedy będzie zakładana kanalizacja burzowa. Radny Wojciech 
Adamski podkreślił, Ŝe gmina ma bardzo dobry budŜet pod względem formalnym, jednak 
decyzje co do przeznaczenia środków w 70% moŜe podjąć samodzielnie Skarbnik Gminy, 
poniewaŜ subwencje i dotacje są przeznaczane na konkretne cele i decyzja Rady Miejskiej nie 
jest potrzebna. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe nie moŜna czekać na realizację 
inwestycji, poniewaŜ na końcu tej kadencji Rady Miejskiej w Czempiniu okaŜe się, Ŝe 
realizacja wszystkich zaplanowanych inwestycji zostanie przesunięta na koleje lata.    
 
Radny Krzysztof Giemza podkreślił, Ŝe wniosek radnego Macieja Głochowiaka naleŜy 
rozumieć właśnie w ten sposób, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu po jego przegłosowaniu 
zabezpieczy środki finansowe na realizację budowy sali sportowej, jednakŜe decyzję                      
o rozpoczęciu podejmie dopiero po wyjaśnieniu kwestii moŜliwości pozyskania środków 
zewnętrznych wiosną roku 2008. Radny Krzysztof Giemza wskazał, Ŝe intencją wniosku 
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radnego Macieja Głochowiaka jest zabezpieczenie środków na budowę sali w sytuacji, gdyby 
nie udało się pozyskać środków zewnętrznych. Radny Krzysztof Giemza podkreślił, Ŝe 
powinno Radzie Miejskiej w Czempiniu zaleŜeć na budowie sali widowiskowo – sportowej, 
poniewaŜ inwestycja ta jest dla gminy bardzo waŜna, a w szczególności dla dzieci i młodzieŜy 
z jej terenu.        
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe w miesiącu kwietniu 2008 
roku mają być znane programy dla województwa wielkopolskiego, natomiast jesienią te,                
z których pozyskać będzie moŜna środki na rewitalizację miasta. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew podkreśliła, Ŝe „czekanie” na realizację inwestycji, o którym była mowa powyŜej, nie 
wynika z braku operatywności Urzędu Gminy w Czempiniu, czy Rady Miejskiej, ale z faktu, 
ze niestabilna jest sytuacja w kraju – zmieniają się rządy i to spowodowało opóźnienie                  
w rozdziale środków europejskich. Burmistrz Dorota Krystyna Lew przypomniała, iŜ radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu uczestniczyli w szkoleniu na temat pozyskiwania środków 
unijnych odbytym w Kościanie, podczas którego wyjaśniono mechanizmy pozyskiwania 
środków zewnętrznych.  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił, aby radni uczestniczący we wspomnianym szkoleniu 
podzielili się uzyskanymi tam informacjami z mieszkańcami gminy.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe pozyskanie środków 
europejskich będzie dla gminy bardzo trudne, poniewaŜ jest olbrzymia selekcja wniosków, 
które będą wpływały od samorządów, między innymi na budowę sal sportowych. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe na naszą korzyść przemawia fakt, iŜ w gminie Czempiń 
nie ma tego typu obiektu i gmina nasza pod tym względem jest białą plamą na mapie 
województwa wielkopolskiego. Burmistrz Dorota Krystyna Lew przypomniała, Ŝe bardzo 
trudno będzie pozyskać środki na dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej, poniewaŜ 
jednym z warunków jest zaludnienie w wysokości 120 mieszkańców na 1 km sieci, które 
prawdopodobnie jest tylko w Starym Gołębinie i Głuchowie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe gdy przyjdzie budować gminie kanalizację na terenach wiejskich ze środków 
własnych, której koszt szacunkowy wynosi w sumie około 40 000 000 zł, będzie to bardzo 
duŜe obciąŜenie dla gminy. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe dlatego bardzo 
zaleŜy jej na tym, aby jednak poczekać na rozdział środków zewnętrznych, pomimo, Ŝe 
pozyskanie ich moŜe być trudne. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe brany jest pod 
uwagę poziom bezrobocia w gminie, tymczasem u nas stopa bezrobocia wynosi 7 %, brany 
jest równieŜ pod uwagę dochód na jednego mieszkańca w gminie, który w naszej gminie 
sukcesywnie rośnie, poniewaŜ maleje liczba mieszkańców gminy, a rosną dochody – na 
przykład na świadczenia opieki społecznej, co sztucznie podnosi dochody na mieszkańca. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w sytuacji, kiedy o środki aplikują gminy                   
z północy czy wschodu Wielkopolski, które są biedniejsze, szanse gminy Czempiń róŜnie 
wyglądają, jednak istnieją zawsze.  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe prowadzący wspomniane szkolenie rozpoczął je od 
zdania: „Składajcie projekty i wnioski – róbcie za swoje”. Radny Wojciech Adamski wskazał, 
Ŝe podczas dwugodzinnego szkolenia prowadzący udowodnił swoją tezę. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe naleŜy spełnić takie wymagania, którym gmina często nie potrafi 
sprostać – jak na przykład dofinansowanie budowy drogi, pod warunkiem, Ŝe ma ona 
szerokość 13 m. 
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Radny Jerzy KrzyŜostaniak poprosił o wyjaśnienie, z jakich źródeł korzystały przy budowie 
sal sportowych inne gminy powiatu kościańskiego, którym udało się pobudować sale               
na przykład w Racocie, Oborzyskach. 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe w okresie, w którym 
budowane były sale, o których mowa powyŜej nie było zawirowań wokół Euro 2012, był teŜ 
inny rząd. Ponadto, Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe trzyletni program budowy 
sal sportowych został uchwalony przez Sejmik Województwa Wielkopolskiego, który 
wiedział w posiadaniu jakich środków się znajduje. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, Ŝe od stycznia 2007 roku programu tego nie udało się uchwalić, poniewaŜ 
Sejmik Województwa nie otrzymał informacji z Ministerstwa Finansów, jakimi środkami 
moŜe dysponować.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy 3 
głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” wprowadziła do projektu 
budŜetu gminy Czempiń na 2008 rok zmianę polegającą na przeniesieniu kwoty 
265 000 zł, z działu 600 rozdział 616 paragraf 6050 do działu 926 rozdział 92601 
paragraf 6050. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy                  
2 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę Nr 
XVII/89/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007 w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2008 rok przedstawioną przez Zastępcę 
Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 5a porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/90/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2007 rok 
przedstawioną przez Skarbnika Gminy Czempiń Agatę Cichocka – Augustyniak.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 6 porządku obrad: 
 

a) Opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników wyraŜoną przez Zespół do jej 
przedstawienia Radzie Miejskiej w Czempiniu odczytał Przewodniczący Zespołu 
– radny Przemysław Sztukowski. 
Opinia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

b) W skład Komisji Skrutacyjnej weszli:  
Radny Przemysław Sztukowski; 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak; 
Radny Maciej Głochowiak. 

c) Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Przemysław Sztukowski 
poinformował, Ŝe głosowanie będzie odbywało się w ten sposób, Ŝe radni będą 
zakreślać kratkę przy nazwisku kandydata na ławnika, jeŜeli są za jego wyborem 
na ławnika. Radny Przemysław Sztukowski poinformował, Ŝe do Sądu 
Rejonowego w Kościanie w sprawach z zakresu prawa pracy zgłoszono trzy  
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kandydatury, Rada Miejska w Czempiniu została zobowiązana do wyboru jednego 
ławnika.  

  
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Przemysław Sztukowski wyczytywał 
kolejno nazwiska radnych Rady Miejskiej w Czempiniu, którzy podbierali po 
jednej karcie do głosowania i dokonywali głosowania w kabinie przygotowanej do 
tego celu. 
 
Po dokonaniu głosowania Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz ogłosił 10- minutową przerwę na dokonanie przez Komisję 
Skrutacyjną ustalenia wyników wyborów. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz 
wznowił obrady po przerwie i poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej           
o odczytanie protokołu z przeprowadzonych wyborów. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Przemysław Sztukowski odczytał 
treść protokołu z głosowania tajnego w wyborach uzupełniających ławnika do 
Sądu Rejonowego w Kościanie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy           
w dniu 27 grudnia 2007 roku 
Protokół stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 
d) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław 

Sztukowski odczytał treść uchwały Nr XVII/91/07 Rady Miejskiej                        
w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007 roku w sprawie wyboru ławnika na 
kadencję w latach 2008-2011. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Czempiniu na 2008 rok przedstawionego przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej radnego Piotra Wojciechowskiego: 
 
Radny Augustyn Szymczak zwrócił uwagę, iŜ Komisja Rewizyjna zamierza kontrolować 
dość często pozyskiwanie środków ze źródeł zewnętrznych, tymczasem przed chwilą podjęto 
decyzję o tym, Ŝe gmina nie będzie się o nie ubiegać w przypadku drogi w Betkowie.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Piotr Wojciechowski wyjaśnił, Ŝe na 2008 rok 
zaplanowano równieŜ realizację innych inwestycji, nie tylko drogi w Betkowie i stąd decyzja 
Komisji, Ŝe będzie regularnie zajmować się tym tematem.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe podczas przygotowywania planu pracy Komisji na 
rok 2008, nie było przesądzone, czy będzie realizowana budowa drogi w Betkowie w 2008 
roku. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe na przykładzie sytuacji drogi w Donatowie 
warto jest przeprowadzać takie kontrole częściej.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                   
Nr XVII/92/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007 w sprawie 
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zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu na 
2008 rok przedstawioną przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego 
Piotra Wojciechowskiego.   
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew – do punktu 5 sprawozdania – 
„Reprezentowanie gminy w Walnym Zgromadzeniu Samorządowego Funduszu Poręczeń 
Kredytowych” poinformowała, Ŝe aktualnie udziałowcami funduszu jest 27 gmin, w tym: 

1. Bank Gospodarstwa Krajowego – 10 udziałów;  
2. Gmina Gostyń – 470 udziałów;  
3. Miasto i Gmina Krotoszyn – 350 udziałów;  
4. Miasto Leszno – 300 udziałów; 
5. Powiat Gostyński – 180 udziałów; 
6. Gmina Rawicz – 100 udziałów; 
7. Gmina Piaski – 70 udziałów; 
8. Gmina Zduny – 50 udziałów;  
9. Gmina Krobia – 50 udziałów; 
10. Gmina Pępowo – 45 udziałów; 
11. Gmina Poniec – 40 udziałów; 
12. Gmina Kobylin – 40 udziałów; 
13. Miasto Sulmierzyce – 30 udziałów 
14. Gmina Pogorzela  – 25 udziałów; 
15. Gmina Borek Wlkp. – 20 udziałów; 
16. Gmina Dolsk – 20 udziałów;  
17. Gmina Koźmin Wlkp.  – 20 udziałów; 
18. Gmina Czempiń – 15 udziałów; 
19. Gmina Miejska Górka – 15 udziałów; 
20. Stowarzyszenie Wspierania Przedsiębiorczości w Kościanie – 10 udziałów; 
21. Gmina Pakosław – 10 udziałów; 
22. Gmina Jutrosin – 10 udziałów; 
23. Gmina Rydzyna – 10 udziałów; 
24. Stowarzyszenie Kupców Ziemi Gostyńskiej – 5 udziałów; 
25. Gmina Bojanowo – 5 udziałów;  
26. Gmina Osieczna – 5 udziałów; 
27. Gmina Święciechowa – 5 udziałów.  

 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe gminy z powiatu kościańskiego wyraziły 
akces wykupienia udziałów w funduszu w latach 2008-2010.  
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe  
w okresie międzysesyjnym: 

� w kaŜdą środę tygodnia pełnił dyŜur w Urzędzie Gminy w Czempiniu; 
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� uczestniczył w: 
-  uroczystym spotkaniu opłatkowym Zarządu Powiatowego OSP; 
-  uroczystym spotkaniu opłatkowym na zaproszenie zarządu OSP Czempiń; 
-   spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez OPS w Czempiniu; 
- spotkaniu opłatkowym z Radnymi, kierownikami i dyrektorami jednostek 

organizacyjnych gminy oraz sołtysami gminy Czempiń;  
- spotkaniu opłatkowym Czempińskiego Klubu Sportowego HELIOS”; 
- Jasełkach w Szkole Podstawowej w Starym Gołębinie; 

� na jego ręce wpłynęły: 
- Pismo z dnia 9 grudnia 2007 roku od Stowarzyszenia Wiejski Klub Sportowy 

Piechanin – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu – Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe adresatem 
takiego pisma powinien być Burmistrz Gminy Czempiń, niemniej jednak został on 
uwzględniony i podobnie, jak kluby ze Srocka Wielkiego i Borowa – otrzyma               
w 2008 roku kwotę 2 500 zł; 

- Pismo z dnia 11 grudnia 2007 roku od Mieszkańców Srocka Wielkiego – stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu; 

- Pismo z dnia 17 grudnia 2007 roku od Starosty Powiatu Kościańskiego – stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu;   

- Taryfa dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę dostarczaną przez EKO – TECH.  
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Wobec braku interpelacji i zapytań radnych nastąpiło przejście do punktu 11 porządku obrad.  
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Radny Wojciech Adamski skierował zapytanie i prośbę do radnego Rady Powiatu 
Kościańskiego obecnego podczas XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i pozostałych 
radnych Powiatu Kościańskiego o udzielenie odpowiedzi na pytanie: „Co nasi przedstawiciele 
zrobili dla gminy Czempiń w powiecie?  O co wnioskowali, co próbowali wywalczyć dla 
gminy, która jest w najgorszej sytuacji spośród czterech gmin powiatu? Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe gmina Czempiń ma największe w powiecie trudności, tymczasem 
najmniej się dla niej robi – na przykład w kwestii dróg – droga przy ulicy Borówko Stare 
została zrealizowana w ¼ planu. Radny Wojciech Adamski poprosił o udzielenie odpowiedzi 
na pytanie, co planowane jest dla Czempinia w tym roku. 
 
Radny Powiatu Kościańskiego Karol Malicki poinformował, Ŝe w dniu jutrzejszym odbędzie 
się sesja Rady Powiatu Kościańskiego, podczas której przekaŜe dwóm pozostałym radnym             
z terenu gminy Czempiń pytania radnego Wojciecha Adamskiego i przygotowana zostanie na 
nie odpowiedź.  
Radny Powiatu Kościańskiego Karol Malicki ustosunkowując się do pytania radnego Jerzego 
KrzyŜostaniaka o środki na budowę sal sportowych na terenie powiatu, poinformował, Ŝe 
Powiat Kościański pobudował jedną salę – w NietąŜkowie – pozyskał środki od Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego i Wojewody Wielkopolskiego w roku 2002, jednakŜe ich 
pozyskanie nie było łatwe, poniewaŜ spływało bardzo duŜo wniosków. 
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Pan Tomasz Nowicki – mieszkaniec Betkowa podkreślił, Ŝe decyzja o wykreśleniu                      
z budŜetu gminy Czempiń na 2008 rok budowy drogi w Betkowie nie jest dobra, poniewaŜ 
dowozi osobiście dzieci swoje i sąsiadów do szkoły, w tym równieŜ do zerówki i pierwszy 
kilometr drogi, który musi pokonać  w Betkowie jest straszny. Pan Tomasz Nowicki wskazał, 
Ŝe z uwagi na stan drogi zdarza się, Ŝe pielęgniarka podająca zastrzyki dzieciom odmawia 
przyjazdu ze względu na stan tejŜe drogi, miał równieŜ miejsce przypadek, w którym 
pogotowie ratunkowe nie chciało przyjechać do mieszkańca z uwagi na warunki drogowe.   
 
Pan Marian Wojciechowski – Sołtys Betkowa podkreślił, Ŝe: „Zawsze odnosiłem się                 
z wielkim szacunkiem do państwa radnych i mam nadzieję, Ŝe tak pozostanie nadal. Ale                 
w dzisiejszym odczuciu uznałem, Ŝe Ŝeście państwo popełnili wielki błąd. Zepchnęliście 
mieszkańców Betkowa na margines, a to nie jest w porządku. I mam nadzieję, albo się mylę, 
albo tak jest, Ŝe jest to odwet za drogę, która łączy Jasień z Oborzyskami”. 
 
Radny Maciej Głochowiak w odniesieniu do słów Sołtysa Betkowa – podkreślił, Ŝe nie był 
radnym w kadencji poprzedniej, w której podjęto decyzję o budowie drogi Jasień – 
Oborzyska, niemniej jednak pamięta, Ŝe były zapewnienia ze strony gminy Kościan, Ŝe droga 
ta zostanie zakończona. Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe aktualnie droga ta jest jedynie 
wyrównana. Radny Maciej Głochowiak przyznał, Ŝe środki z budowy drogi w Betkowie 
zostały zabrane, niemniej jednak naleŜy zrozumieć, Ŝe jej budowa byłaby kolejną inwestycję, 
tymczasem są w gminie inwestycje juŜ rozpoczęte i naleŜy je zakończyć. Radny Maciej 
Głochowiak wskazał na przykład drogi w Donatowie, której budowa miała być juŜ 
zakończona w 2006 roku, tymczasem w 2007 roku okazuje się, Ŝe Kierownik Referatu 
Inwestycji informuje radnych, Ŝe projekt budowy tej drogi był uzgadniany telefonicznie, 
zatem naleŜy przyjrzeć się, „jak to wszystko tutaj wygląda”. Radny Maciej Głochowiak 
wyraził pogląd, Ŝe w roku 2008 naleŜy skupić się konkretnie na realizacji jednej inwestycji, 
którą naleŜy zakończyć. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe nikt nie neguje faktu, iŜ 
droga w Betkowie jest potrzebna, niemniej jednak w jego opinii jej budowa nie musi mieć 
miejsca w 2008 roku. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe naleŜy dokończyć to, co jest 
rozpoczęte.  
 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe stan drogi w Betkowie jest uzaleŜniony do warunków 
pogodowych i w kaŜdej wiosce są takie drogi, jak równieŜ w Czempiniu – Konopnicka, 
Łąkowa i całe osiedla. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe równieŜ w Borowie jest droga, 
która wymaga remontu. Radny Jerzy KrzyŜostaniak podkreślił, Ŝe kaŜdy z radnych ma 
podobny problem w swoim okręgu. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe radni 
zdecydowali o wykreśleniu tej inwestycji z budŜetu na rok 2008, poniewaŜ uznali, Ŝe 
priorytetem ma być budowa sali sportowej przy gimnazjum, poniewaŜ jej budowa nie moŜe 
trwać przez kilka kadencji. Radny Jerzy KrzyŜostaniak podkreślił, Ŝe bardzo waŜna jest 
budowa dróg na terenie gminy Czempiń. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe w świetle 
informacji o środkach z funduszy unijnych – „światełka w tunelu nadal dzisiaj nie widzimy”. 
 
Pan Tomasz Nowicki– mieszkaniec Betkowa wskazał, Ŝe zarówno w gminie Kościan, jak 
równieŜ w gminie Krzywiń większość dróg polnych jest utwardzona, natomiast „tylko                 
w naszej gminie nic nie moŜna zdziałać”.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
radni nie są przeciwko powstaniu drogi w Betkowie, jednakŜe być moŜe będą lepsze ku temu 
okoliczności i wówczas uda się zrealizować tą inwestycję w odpowiedni sposób. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wyraził zrozumienie dla wszystkich, którzy chcieliby, aby inwestycje 
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zostały poczynione w miejscach ich zamieszkania. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, 
Ŝe nie moŜna bezpośrednio porównywać gminy Czempiń do gminy Kościan, która „gazem 
stoi” i ma zdecydowanie większy aniŜeli nasz budŜet. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, Ŝe na 20 mln zł budŜetu gminy Czempiń – 10 mln to praktycznie środki 
„naznaczone”, które przez gminę przepływają. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 98% 
inwestycji będzie finansowanych z kredytów, nie ma tych środków na koncie gminy 
Czempiń. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe naleŜy pobudować salę gimnastyczną, 
poniewaŜ jej brak dotyka wiele dzieci i młodzieŜ z terenu gminy Czempiń.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął 
posiedzenie. 
 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew złoŜyła okolicznościowe Ŝyczenia 
noworoczne obecnym podczas XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i zaprosiła na 
powitanie Nowego Roku na Rynku w Czempiniu.  
 
 
 
Protokołował:                                                       Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu  
Podinspektor                                                                                 /-/ Krzysztof Sankiewicz  
mgr Magdalena Głucha                                                    
 
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


